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The 20th Asia Pacific Decision Sciences Institute Conference in 
conjunction with The 2nd International Conference on Supply 
Chain for Sustainability was successfully held on 19 - 24 July 
2015 at HSMC, organised by the Department of Supply Chain 
and Information Management. 
 
Asia Pacific Decision Sciences Institute (APDSI) holds an 
annual meeting each summer that features presentations of 
original research papers in different areas of business, such as 
Accounting, Finance, Marketing, Organisational Behavior, and 
Supply Chain among others. 
 
Colleagues from 42 universities and organisations, and from 15 
countries have contributed to this conference in a variety of 
different capacities: track chairs, authors, reviewers, organisers, 
etc.  We have received 124 abstracts of papers and proposals 
by 229 authors. 
 
In addition, an Industry Panel Session was organised in which 
industry leaders and representatives from major supply chain 
related organisations and reputable organisations discussed 
supply chain sustainability in the 2nd International Conference 
on Supply Chain for Sustainability from their professional 
perspectives. 
 
We would like to take this opportunity to extend our warmest 
gratitude to all participants for making the conference a 
success.  For the full version of the Conference Proceedings 
and the snapshots, please click the following link for reference: 
 
http://www.apdsi2015.org/main.php 

 
由供應鏈及資訊管理學系籌辦的第二十屆亞太決策科學學會年會
暨第二屆國際供應鏈管理研討會已於2015年7月19-24日於本學院
成功舉行。 
 
亞太決策科學研究所於每年夏天舉行年度會議，研究論文範疇包
括:會計、金融、市場營銷、組織行為學及供應鏈管理等。 
 
與會者來自15個國家的42所大學和機構，我們總共收到124篇論文
概述或提案，分別來自229位作者撰寫。 
 
此外，我們很榮幸能夠邀請了來自供應鏈相關之協會及各同業友
好，分享他們在供應鏈可持續性的主題上分享心得。 
 
僅此向所有出席之嘉賓及參加者致意。如欲查閱會議論文全部內
容或瀏覽研討會場內外花絮可到以下網址: 
 
http://www.apdsi2015.org/main.php 
 
 
 
 
 

The opening ceremony of The 20th Asia Pacific Decision Sciences Institute 
Conference in conjunction with The 2nd International Conference on Supply 
Chain for Sustainability 
第二十屆亞太決策科學研究所年會暨第二屆國際供應鏈管理研討會開幕典禮 

The 2nd International Conference on Supply Chain for Sustainability 
第二屆國際供應鏈管理研討會 
 

 
Gala Dinner on 22 July 2015 
慶功宴於2015年7月22日舉行 
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Professional Talk 專業講座 
 
 
The Chartered Institute of Procurement & Supply (CIPS) 英國皇家採購與供應學會 
The Institute for Supply Management-Hong Kong (ISM-HK) 香港供應管理協會 
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Two professional talks had been arranged to SCM students in semester one which were delivered by representatives from the 
Chartered Institute of Procurement & Supply (CIPS) and the Institute for Supply Management-Hong Kong (ISM-HK). 
 
Representatives from the CIPS offered a career talk to students on 15 October 2015 which covered the introduction of the CIPS, 
pathways to achieve professional recognition, and career development in procurement and supply chain profession.  Guest speakers 
were Ms Cora Keung who is the Purchasing Manager - Property & Marketing of MTR Corporation Limited and Mr Raymond Lee who 
is also in the position of Purchasing Manager of the Hong Kong and China Gas Company Limited. 
 
Another professional talk was held on 29 October 2015 which was delivered by the President of the ISM-HK, Mr Kenith Poon.   
During the talk, Mr Poon introduced the Certified Professional in Supply Management (CPSM) which is a professional recognition in 
supply management.  In addition, he shared the latest salary trend and career development in the procurement and supply chain 
management. 
 
For more details of the two professional bodies, please visit the following websites: 
CIPS: http://www.cips.org 
ISM-HK: www.ismhk.org 

 
供應鏈及資訊管理學系於本學年安排了兩場專業講座給同學，分別邀請了由英國皇家採購與供應學會及香港供應管理協會代表出席講授。 
 
英國皇家採購與供應學會講座於2015年10月15日舉行。講者來自香港鐵路有限公司採購及合約部及香港中華煤氣有限公司。他們首先介
紹英國皇家採購與供應學會的架構及考取專業資格程序，接著向同學解構採購市場成為一位採購專才的條件。 
 
另一專業講座於2015年10月29日由香港供應管理協會主席負責主講。講者分別向同學介紹供應管理專業認證考試資格及程序，此外更為
同學分析採購市場及其薪酬報告，給同學在加入職場前作好準備。 
 
同學可於以下網址獲得更多有關英國皇家採購與供應學會及香港供應管理協會資訊: 
 
英國皇家採購與供應學會: http://www.cips.org 
香港供應管理協會: www.ismhk.org 

Dr Danny Ho, Associate Head of SCM Department presented 
souvenir to speaker from the ISM-HK 
供應鏈及資訊管理學系副系主任何熾權博士頒贈紀念品與香港供應管
理協會講者 

A group photo was taken after the professional talk by representatives 
of CIPS 
英國皇家採購與供應學會講者與同學於講座後合照 



 
 

 
 

HSMC Information Day 2015  
2015恒管課程資訊日 
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The HSMC Info Day was held on 21 November 2015 (Saturday).  There were over one 
thousand visitors including both students and parents.  Most of them showed interest in our 
BBA-SCM and BMSIM programmes. 
 
Apart from the interactions and the video introduction of different programmes at the 
Auditorium, two sessions of programme seminar were also held by the Department of 
Supply Chain and Information Management.  The seminars included programme 
introduction by SCM academic staff members as well as sharing by the current students and 
graduates.  Programme staff members explained to students and parents about the offer of 
and difference between SSSDP and self-financed places for BBA-SCM programme, and 
reminded students to apply the BBA-SCM programme (SSSDP) via JUPAS (Catalogue 
Number JSSH01) by 2 December 2015. 
 
After attending the programme seminars and discussion with programme staff members and 
parents, students showed great interest in our programmes and completed online 
application.  Some applicants also attended the admission interview for BMSIM programme 
afterwards, and sought chance to obtain the conditional offer. 
 
恒生管理學院於11月21日舉辦「2015課程資訊日」，吸引逾千名家長與學生到場參觀。而他
們對供應鏈及資訊管理學系其下的兩個課程: 供應鏈管理工商管理(榮譽)學士及管理科學與資
訊管理(榮譽)學士課程都很感興趣。 
 
當日除了舉辦課程展覽外，供應鏈及資訊管理學系還安排了兩場課程講座，向在場同學及家長
作課程簡介及解答查詢。同時亦向有意報讀供應鏈管理工商管理(榮譽)學士課程的同學於大學
聯招或自資組別報名的分別及方法。此外，部份同學於課程講座後更即場參與管理科學與資訊
管理(榮譽)學士課程的面試，爭取獲得有條件錄取的機會。 
 

SCM faculty members and student 
helpers answered students and parents 
enquiries at the programme booths 
供應鏈及資訊管理學系教員及學生代表
於課程展覽內向同學及家長解答提問 

Dr Ricky Wong explained the programme structure 
of the BMSIM Programme 
黃紹權博士向參與講座同學及家長介紹管理科學與資
訊管理課程架構 

Angus Wong (current BMSIM Year 4 
student) shared his studying and 
internship experiences with 
participants 
就讀管理科學與資訊管理四年班的黃家
進同學分享他的學習生活及課程實習經
驗 



 
 

BBA-SCM Programme granted for  
Provisional Full Exemption from PQE of CILTHK 

供應鏈管理工商管理（榮譽）學士課程 
獲香港運輸物流學會授予專業考試豁免 
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Further to the successful accreditation of the BBA-SCM programme by Hong Kong Logistics Association, Department of Supply Chain 
and Information Management is proud to announce that the Bachelor of Business Administration (Honours) in Supply Chain 
Management (BBA-SCM) is granted Provisional Full Exemption from the Professional Qualifying Examinations (PQE) of the Chartered 
Institute of Logistics and Transport in Hong Kong (CILTHK), starting from the intake year of 2015/16. A full exemption will be granted 
upon further visit from the representatives of CILTHK.  
 
CILTHK is a professional body for those engaged in various sectors of transport and logistics, including air, sea and land, for both 
passengers and freight transportation. There are over 33,000 members in the Chartered Institute of Logistics and Transport (CILT) in 
over 100 countries worldwide while there are over 1,700 members in Hong Kong.  With the increasingly globalised supply chain and 
logistics markets, industry demand for new supply chain talent has been growing rapidly. The granting of full exemption of PQE has 
demonstrated the academic quality and professional recognition of our programme, as well as paved the way for our graduates to 
achieve the Chartered Membership status (CMILT) and develop their professional career in the logistics and transport industry. 
 
供應鏈及資訊管理學系之供應鏈管理工商管理（榮譽）學士課程於2015/16學年獲香港運輸物流學會授予專業考試豁免，是繼早前成功獲得
香港物流協會認可後，本課程再為國際級的專業學會所認可。 
 
香港運輸物流學會為從事各類物流行業如: 運輸物流（包括海、陸、空）、客運和貨運等，提供一個專業平台，全球會員數目超過33,000，
而香港現有會員數目約有1,700人。隨著供應鏈和物流市場日益全球化，嶄新的供應鏈人才在行內需求一直在迅速增長。是次獲得考試豁免
反映本系的供應鏈管理課程已達到他們的專業考試的學術水平，並有助我們的同學日後申請成為香港運輸物流學會的特許會員，鞏固他們在
物流運輸界的專業地位。  

 
Department of Supply Chain and Information Management 

Student Representative Certification Presentation and Briefing 
供應鏈及資訊管理學系學生代表證書頒發及簡介會 

 
 

To recognise the contribution of the student representative of 
Department of Supply Chain and Information Management during 
academic year 2014/15, certificate of appreciation was presented to 
all members during the briefing session on 19 November 2015. We 
believe that student representatives are a critical component and a 
bridge person between the alma mater and BMSIM / SCM 
Programme. We highly encouraged students to take this valuable 
opportunity to be the student representative and share your first-hand 
learning experience with your fellow schoolmates at the school talk 
and other department functions.  
 
為嘉許學生代表於2014/15學年的貢獻，供應鏈及資訊管理學系於2015
年11月19日舉行了學生代表證書頒發及簡介會。 透過作為學生代表，
成為供應鏈管理工商管理課程/管理科學與資訊管理課程與自己中學母校
的溝通橋樑。我們鼓勵學生利用這個寶貴的機會， 成為本學系的學生代
表 ， 於課程講座及其他學系活動中，與學弟妹們分享學習經驗。 
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A group photo was taken with the student representatives after 
certification presentation 
證書頒發後與一眾學生代表合照 



Job Hunting Workshop  
– CV Training, Job Hunting Strategy and Preparation 
求職工作坊  ̶  履歷表訓練，求職策略和準備 
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With the coordination of Student Affairs Office (SAO), a Job Hunting Workshop was 
held on 12 November 2015 for BBA-SCM and BMSIM Year 3 and 4 students.   
 
In light of the importance of job hunting, it is deliberately designed for final year 
students to better prepare for future careers. During the workshop, invaluable 
information was provided to the participating students, such as the expectations of 
employers and the essential job hunting skills that graduating students need to 
equip with.  
 
在學生事務處的協助下，一場特別為供應鏈管理工商管理課程及管理科學與資訊管理
課程應屆畢業生而設的「求職工作坊」於11月12日順利舉行。 
 
藉著求職工作坊，不但為同學提供寶貴的資訊，同學亦可為將來的職業生涯做好準備，
了解更多現今僱主的期望以及配備畢業生必要的求職技巧。 
 

 
 

BMSIM Advisory Committee Meeting 
管理科學與資訊管理課程顧問委員會會議 

 
 The BMSIM Advisory Committee Meeting was held on 28 November 

2015. Dr Collin Wong, Programme Director, thanked Committee 
Members for their continuous support during last academic year. 
Members were updated on the events held by BMSIM Programme 
throughout 2014/15 (e.g. School Talks, Career Talks and Initiation of a 
new module – IT Audit and Control). Valuable suggestions were 
received for future improvement. Three student representatives 
shared their comments on BMSIM Programme, learning experience 
during summer internship and achievement on external competition. 
 
管理科學與資訊管理顧問委員會於11月28日舉行。黃惠虹博士（課程總
監）向課程顧問委員於去年度的支持致謝。會議中，除了回顧本課程於
去年度所舉辦的活動（如:課程講座、就業講座及增設新科目–資訊系統
審計及管理），大家還為課程的發展提出不同的優化建議。三位學生代
表亦分享了他們對課程的意見、實習經驗和校外比賽的得獎感受。 
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First row (From left to right): Ms Annie KONG, Professor Eric NGAI, Dr Collin Wong and Professor Vincent LAI 
Second row (From left to right): Dr Ricky WONG, Mr Angus WONG, Mr Clayton YU, Dr Yue WANG and Mr Harrison TO 
首排（由左至右）: 江佩玲女士、倪偉定教授、黃惠虹博士及賴紹琼教授 
第二排（由左至右）: 黃紹權博士、黃家進同學、余志燊同學、王越博士及陶昊鵬同學 

Students listened attentively to the job hunting strategy 
conducted by the Ms Eva Leung of SAO Office 
同學們都專心聆聽梁小姐（學生事務處）講解的求職資訊 
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